

وكالة تنمية الاتحاد الإفريقي - نيباد

مذكرة رقم: 540/2025

التاريخ: 22 سبتمبر 2025

تهدي وكالة تنمية الاتحاد الإفريقي – نيباد في ميدراند، جوهانسبرغ، جنوب أفريقيا، أطيب تحياتها إلى سفارة دولة الإمارات العربية المتحدة في بريتوريا، جنوب أفريقيا، معربة عن تقديرها الكبير لحكومة دولة الإمارات على التعاون المستمر والدعم المتواصل لوكالة تنمية الاتحاد الإفريقي – نيباد في دعم تحقيق الأهداف الإقليمية والقارية، وخصوصاً فيما يتعلق بتنفيذ جدول أعمال 2063.

تشرف الوكالة بإبلاغ السفارة الموقرة بأنه، استناداً إلى الالتزامات التي تم الإعلان عنها خلال القمة الاستثنائية لرؤساء الدول والحكومات في يناير 2025 في كامبالا، أوغندا، وفقاً لتوجهات البرنامج الإفريقي الشامل لتنمية الزراعة إعلان كامبالا 2026-2035، تقوم وكالة تنمية الاتحاد الإفريقي – نيباد بتنظيم منتدى التمويل والاستثمار في الأعمال الزراعية في القارة الإفريقية في نيروبي، كينيا، خلال الفترة من 18 إلى 20 نوفمبر 2025.

يعقد المنتدى تحت شعار: الاستثمار في نظم الأغذية الزراعية: حشد التمويل والاستثمارات لتحويل نظم الأغذية الزراعية في إطار البرنامج الإفريقي الشامل لتنمية الزراعة، كامبالا 2026-2035.

يهدف المنتدى إلى حشد استثمارات كبيرة من القطاعين العام والخاص تصل قيمتها إلى 100 مليار دولار أمريكي في عام 2035، لدعم التحول المستدام لنظم الأغذية الزراعية في أفريقيا. ومن بين الفعاليات الرئيسة للمنتدى، جلسات تبادل الأعمال على شكل مائدة مستديرة، تعرض خلالها مشاريع زراعية للاستثمار ضمن سلاسل قيمة استراتيجية للمستثمرين المستثمرين والشركاء في التنمية.

تشمل سلاسل القيمة التي يركز عليها المنتدى ما يلي: الذرة، القمح، الأرز، التيلابيا (أسماك المياه العذبة) والطحالب البحرية، الألبان واللحوم، الكاجو (فاكهة)، والكافو.

في هذا الإطار، تطلب وكالة تنمية الاتحاد الأفريقي – نيباد تعاون حكومة دولة الإمارات العربية المتحدة في توجيه الدعوات إلى هيئة الاستثمار بأبوظبي، والمستثمرين المحتملين، والمجتمع التجاري الأوسع للمشاركة في هذا المنتدى الاستراتيجي.

كما تطلب الوكالة من المستثمرين والشركاء الإماراتيين الراغبين في المشاركة، إبلاغ لجنة تنظيم وكالة تنمية الاتحاد الأفريقي – نيباد بنيتهم في المشاركة، مع تقديم البيانات التالية: الاسم الكامل، اللقب الرسمي، الشركة، البريد الإلكتروني، ورقم الاتصال الشخصي. يرجى إرسال هذه البيانات إلى السيد تشولا مفلولا بريد إلكتروني: cholan@auda-nepad.org، مع نسخة إلى السيد سليمان كيتينجي بريد إلكتروني: selemank@auda-nepad.org، في أقرب وقت ممكن لتسهيل التخطيط والتنسيق.

تغتنم وكالة تنمية الاتحاد الأفريقي – نيباد هذه الفرصة لتعرب مجدداً إلى سفارة دولة الإمارات العربية المتحدة في بريتوريا عن خالص شكرها وتقديرها.

ميدراوند،

Note No. 540/2025

The African Union Development Agency-NEPAD (AUDA-NEPAD) in Midrand, Johannesburg, South Africa presents its compliments to the **Embassy of the United Arab Emirates in Pretoria, South Africa** and has the honour to express its sincere appreciation to the Government of the United Arab Emirates for the continued collaboration and support extended to AUDA-NEPAD in advancing regional and continental priorities, particularly in the implementation of Agenda 2063.

AUDA-NEPAD has the honour to inform the esteemed mission that, pursuant to the commitments made during the Extraordinary Summit of Heads of State and Government held in January 2025 in Kampala, Uganda, and in alignment with the Comprehensive Africa Agriculture Development Programme (CAADP) Kampala Declaration (2026–2035), it will convene the **Pan-African Agribusiness Finance and Investment Forum (AFIF)** in Nairobi, Kenya from **18th to 20th November 2025**. The Forum will be held under the theme: *“Investment in Agri-Food Systems: Mobilizing Finance and Investments to Transform Agri-Food Systems Under CAADP Kampala 2026–2035.”*

The AFIF aims to mobilize substantial public and private sector investments—estimated at USD 100 billion by 2035—to catalyze the transformation of Africa’s agri-food systems. Central to the Forum will be **Roundtable Business Exchange Sessions**, during which **bankable agribusiness projects in strategic value chains** will be presented to investors and development partners.

Value chains under consideration for AFIF 2025 include: Maize, Wheat, Rice, Tilapia and Seaweed, Dairy and Beef, Cashew and Cocoa.

In this regard, AUDA-NEPAD respectfully requests the valued collaboration of the Government of the United Arab Emirates in extending invitations to **Abu Bhabi Investment Authority** and its potential group of investors and the wider business community to participate in this strategic Forum.

Interested United Arab Emirates investors and partners who wish to participate are kindly requested to communicate their intent to the AUDA-NEPAD Organizing Committee, providing the following details: full name, official title, company, email address, and personal contact number. Submissions should be addressed to [Mr. Chola Mfula \(cholam@auda-nepad.org\)](mailto:cholam@auda-nepad.org), with a copy to [Mr. Selemank Kitenge \(selemank@auda-nepad.org\)](mailto:selemank@auda-nepad.org), at the earliest convenience to facilitate planning and coordination.

The African Union Development Agency-NEPAD (AUDA-NEPAD) in Midrand, Johannesburg, South Africa avails itself of this opportunity to renew to the Embassy of the United Arab Emirates in Pretoria, South Africa the assurances of its highest consideration.

Midrand, 22 September 2025

**Embassy of the United Arab Emirates
Pretoria**

